

Title (en)  
Rope drive with tubular shaft motor

Title (de)  
Seilantriebsvorrichtung mit Hohlwellenmotor

Title (fr)  
Entraînement à câble avec moteur à arbre creux

Publication  
**EP 1580317 A1 20050928 (DE)**

Application  
**EP 05101489 A 20050228**

Priority  
DE 102004013781 A 20040320

Abstract (en)

A winch drive unit forms part of a paper or carton making assembly. The winch has a quill drive motor (2) with a pulley wheel (5). The motor has a housing (9) around a rotor coupled to the pulley wheel by a spigot (4) from hub (15) to motor shaft (3). The pulley wheel is fully supported by the hollow shaft bearing in the housing. The pulley wheel is a cylinder open at one end that has an internal diameter larger than the motor housing outer diameter. Also claimed is a winch powered conveyer system that transports wet or dry paper from a paper making process to a further process stage.

Abstract (de)

Es wird eine Seilantriebsvorrichtung (1) mit mindestens einem Elektromotor und mindestens einer Seilscheibe (5) zum Antrieb mindestens einer rotierbar angeordneten Bahnführungsvorrichtung für eine trockene oder nasse, laufende Materialbahn über ein Seil beschreiben, bei der der Elektromotor ein Hohlwellenmotor (2) mit einem Gehäuse (9) und einem in dem Gehäuse (9) angeordneten und mit der Hohlwelle (3) verbundenen Rotor ist, wobei die Seilscheibe (5) durch einen an ihrer Nabe (15) angeordneten und formschlüssig in die Hohlwelle (3) greifenden Verbindungszapfen (4) direkt mit dem Hohlwellenmotor (2) verbunden ist, sowie eine Maschine zur Behandlung einer trockenen oder nassen Materialbahn, insbesondere aus Papier oder Karton, mit mindestens einer von einer derartigen Seilantriebsvorrichtung (1) über ein Seil angetriebenen, rotierenden Bahnführungsvorrichtung. <IMAGE>

IPC 1-7  
**D21F 7/02**

IPC 8 full level  
**D21F 7/02** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**D21F 7/02** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] US 1533194 A 19250414 - KILBERRY GEORGE D
- [A] EP 1158188 A1 20011128 - VOITH PAPER PATENT GMBH [DE]

Cited by  
EP2835467A3

Designated contracting state (EPC)  
AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IS IT LI LT LU MC NL PL PT RO SE SI SK TR

DOCDB simple family (publication)  
**EP 1580317 A1 20050928; EP 1580317 B1 20080521**; AT E396300 T1 20080615; DE 102004013781 A1 20051006;  
DE 502005004161 D1 20080703

DOCDB simple family (application)  
**EP 05101489 A 20050228**; AT 05101489 T 20050228; DE 102004013781 A 20040320; DE 502005004161 T 20050228